



عجلان العجلان: فرص واسعة للشراكة بين السعودية وتايلاند

مسبق عبر مسارات رؤية 2030 التي تحظى برعاية واهتمام خادم الحرمين الشريفين وولي العهد، جعلت الاقتصاد السعودي محل اهتمام كبير من قطاعات الأعمال بالدول الشقيقة والصديقة والتطلعات كبيرة لعقد شراكات استثمارية". وأشار إلى "وجود فرص واسعة للشراكة مع تايلاند في العديد من المجالات التجارية والصناعية والتقنية والخدمية والسياحية والزراعية".

ويهدف «ملتقى الأعمال السعودي التايلاندي» لإتاحة الفرصة لقطاعي الأعمال في البلدين بمناقشة كيفية العمل المشترك وسبل تعزيز حجم التعاون التجاري والتعريف بالفرص الاستثمارية المشتركة بين قطاعي الأعمال في البلدين.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

عقد في بانكوك عاصمة تايلاند، فعاليات ملتقى الأعمال السعودي التايلاندي بتنظيم من "غرفة الرياض" وبحضور نائب رئيس مجلس الوزراء وزير الخارجية التايلاندي دون براموديناي، وذلك لبحث سبل تنمية العلاقة التجارية والاستثمارية بين البلدين، والعمل على إثراء التبادل التجاري من خلال مخرجات الملتقى.

ونوّه وزير تجارة تايلاند جو لين، إلى أنّ ملتقى الأعمال السعودي التايلاندي يعد انطلاقة قوية لدعم نمو التجارة بين الدولتين وتحقيق الهدف المطلوب بشكل أسرع.

من ناحيته، أكد رئيس اتحاد الغرف السعودية ورئيس مجلس إدارة الغرفة التجارية الصناعية بالرياض عجلان بن عبد العزيز العجلان، أنّ "ما تشهده السعودية من حراك وتطور ونمو اقتصادي وتنموي غير

■ Ajlan Al-Ajlan: Wide Opportunities for Partnership Between Saudi Arabia and Thailand

The activities of the Saudi-Thai Business Forum were held in Bangkok, the capital of Thailand, organized by the "Riyadh Chamber" and in the presence of the Deputy Prime Minister and Minister of Foreign Affairs of Thailand Don Pramodinaï, in order to discuss ways to develop the trade and investment relationship between the two countries, and work to enrich trade exchange through the outcomes of the forum.

Thai Minister of Commerce Jo Lin noted that the Saudi-Thai Business Forum is a strong start to support the growth of trade between the two countries and achieve the desired goal faster.

For his part, the President of the Federation of Saudi Chambers and Chairman of the Board of Directors of the Chamber of Commerce and Industry in Riyadh Ajlan Ben Abdulaziz Al-Ajlan, "What Saudi Arabia is witnessing in terms of movement, development, and unprecedented economic and development

growth through the paths of Vision 2030, which enjoys the patronage and attention of the Custodian of the Two Holy Mosques and the Crown Prince, has made the Saudi economy the subject of great interest from business sectors in brotherly and friendly countries, and great aspirations are for establishing investment partnerships." He pointed out that "there are wide opportunities for partnership with Thailand in many commercial, industrial, technical, service, tourism and agricultural fields."

The Saudi-Thai Business Forum aims to provide an opportunity for the business sectors in the two countries to discuss how to work together and ways to enhance the volume of commercial cooperation and to introduce joint investment opportunities between the business sectors in the two countries.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



■ ارتفاع الناتج المحلي الإجمالي في قطر 33.4 في المئة

الأول لعام 2022 عند مقارنتها بالربع المماثل له في عام 2021. وبلغت تقديرات الناتج المحلي الإجمالي ربع السنوي بالأسعار الجارية حوالي (197.74 مليار ريال) في الربع الأول من عام 2022، مقارنةً بتقديرات الربع الأول التي تم مراجعتها لعام 2021 والبالغة (148.28 مليار ريال) ونتج عن ذلك ارتفاع بنسبة 33.4 في المئة. وبالمقارنة مع التقديرات التي تم مراجعتها للربع الرابع لعام 2021 والبالغة (174.65 مليار ريال)، كان هنالك ارتفاع للناتج المحلي الإجمالي بنسبة 13.2 في المئة.

المصدر (صحيفة الراية القطرية، بتصرف)

أظهرت تقديرات جهاز الإحصاء والتخطيط في قطر، ارتفاع الناتج المحلي الإجمالي بنسبة 33.4 في المئة خلال الربع الأول من عام 2022 مقارنةً بتقديرات الربع الأول لعام 2021. في حين ارتفع الناتج المحلي الإجمالي الربعي خلال الربع الأول لعام 2022 بنسبة 2.5 في المئة، مقارنةً بتقديرات الربع الأول عام 2021. وانخفض إجمالي القيمة المضافة لأنشطة التعدين واستغلال المحاجر بالأسعار الثابتة بنسبة 1.7 في المئة خلال الربع الأول من عام 2022 عند مقارنتها بالربع المماثل له في عام 2021. بينما ارتفع إجمالي القيمة المضافة للأنشطة غير التعدينية بنسبة 5.2 في المئة خلال الربع

■ Qatar's GDP Increased by 33.4 percent

Estimates of the Statistics and Planning Authority in Qatar showed an increase in gross domestic product by 33.4 percent during the first quarter of 2022 compared to the estimates of the first quarter of 2021. While the quarterly GDP increased during the first quarter of 2022 by 2.5 percent, compared to the estimates of the first quarter of 2021.

The total value added of mining and quarrying activities at constant prices decreased by 1.7 percent during the first quarter of 2022 when compared to the same quarter in 2021. While the total value added of non-mining

activities increased by 5.2 percent during the first quarter of 2022 when compared to the same quarter in 2021.

Estimates of the quarterly GDP at current prices amounted to about (197.74 billion riyals) in the first quarter of 2022, compared to the revised estimates for the first quarter of 2021, which amounted to (148.28 billion riyals), which resulted in an increase of 33.4 percent. Compared to the revised estimates for the fourth quarter of 2021, amounting to (174.65 billion riyals), there was an increase in GDP by 13.2 percent.

Source (Al-Raya Qatari Newspaper, Edited)



صندوق النقد يحذّر من مخاطر الركود الاقتصادي العالمي

وأكد جورجيفا أنّ "التوقعات منذ آخر تحديث في أبريل أصبحت قاتمة بشكل كبير"، مشيرة إلى "انتشار أكبر للتضخم على مستوى العالم، ومزيد من الزيادات الكبيرة في أسعار الفائدة، وتباطؤ النمو الاقتصادي في الصين، والعقوبات المتصاعدة المتعلقة بالحرب الروسية في أوكرانيا"، موضحة أنّ "البيانات الاقتصادية الأخيرة أظهرت أن بعض الاقتصادات الكبيرة، بما في ذلك اقتصادات الصين وروسيا، قد انكشبت في الربع الثاني، ومن هذا المنطلق فإنّ المخاطر ربما تكون أعلى في عام 2023، بينما سيكون عام 2022 صعباً، لكن ربما يكون عام 2023 أكثر صعوبة، ومخاطر الركود تزيد في عام 2023".

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرّف)

حدّرت مديرة صندوق النقد الدولي، كريستالينا جورجيفا، من أنّ توقعات الاقتصاد العالمي "ساءت كثيراً" منذ أبريل (نيسان) الماضي، مشيرة إلى أنه لا يمكن استبعاد إمكانية حدوث ركود عالمي في العام المقبل في ظل المخاطر الضخمة القائمة.

ولفتت جورجيفا، إلى أنّ "الصندوق سيخفض خلال الأسابيع المقبلة توقعاته لنمو نسبته 3.6 في المئة في الاقتصاد العالمي لثالث مرة هذا العام".

ومن المتوقع أن ينشر صندوق النقد الدولي توقعاته المحدّثة لعامي 2022 و2023 في أواخر يوليو (تموز) الحالي بعد أن قلص توقعه بنسبة تقترّب من 1 في المئة في أبريل. في حين كان الاقتصاد العالمي، حقق نمواً في عام 2021 معدله 6.1 في المئة.

IMF Warns of Risks of Global Economic Recession

The Director of the International Monetary Fund, Kristalina Georgieva, warned that the outlook for the global economy has "worsened greatly" since last April, noting that the possibility of a global recession next year cannot be ruled out in light of the huge risks that exist. Georgieva pointed out that "the fund will reduce in the coming weeks its forecast for 3.6 percent growth in the global economy for the third time this year."

The International Monetary Fund is expected to publish its updated forecasts for 2022 and 2023 in late July, after trimming its forecast by nearly 1 percent in April. While the global economy had achieved a growth rate in 2021 of 6.1 percent.

Georgieva stressed that "the outlook since the last update in April has become significantly bleak." Noting "greater spread of global inflation, more significant increases in interest rates, slowing economic growth in China, and escalating sanctions related to the Russian war in Ukraine," she explained that "recent economic data showed that some large economies, including the economies of China and Russia, contracted in the second quarter, and in this sense, the risks may be higher in 2023, while 2022 will be difficult, but 2023 may be more difficult." And the risks of a recession will increase in 2023."

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)